

PBG OMAN INSIGHTS

Oman State General Budget 2026

His Majesty Sultan Haitham Bin Tarik has approved Oman's State General Budget for 2026, marking the first year of the Eleventh Five-Year Development Plan and reinforcing the objectives of Oman Vision 2040. The budget prioritizes fiscal sustainability, efficient public financial management, and economic and social stability.

Preliminary results for 2025 show strong fiscal improvement, with public revenue increasing by 5% to RO 11.76 billion and public spending rising by 4%. The fiscal deficit declined by 23% to RO 480 million, while GDP growth reached 2.2% and inflation remained moderate at 0.9%. Oman's improved financial position led to credit rating upgrades by major international agencies during 2025.

For 2026, budgeted revenue is estimated at RO 11.447 billion, supported mainly by oil, gas, and non-hydrocarbon revenues, while total expenditure is projected at RO 11.977 billion, resulting in a planned deficit of RO 530 million based on an average oil price of USD 60 per barrel. The deficit will be financed through limited borrowing and withdrawals from reserves.

A key highlight is the continued reduction in public debt, with the debt-to-GDP ratio declining from 67.9% in 2020 to 35.7% by the end of 2025. Non-hydrocarbon revenue accounts for 33% of total budgeted revenue, reflecting Oman's strategic focus on economic diversification and reduced reliance on hydrocarbons.

The 2026 budget supports multiple economic and social objectives, including diversification, digital transformation, housing finance, employment generation, social protection, education, innovation, and sustained government subsidies. Despite higher development spending, the deficit remains contained at 1.3% of GDP, demonstrating Oman's ability to balance growth-oriented investment with fiscal discipline.

ABOUT US



WHY PREMIER BRAINS GLOBAL

- Member firm of Audit Trust International – 115+ countries
- Strong regional presence backed by expert partners
- Industry expertise across infrastructure, real estate, energy, trading, FMCG & more
- Tailored solutions with a focus on trust, transparency & quality

OUR CORE SERVICES

- ✓ Audit & Assurance
- ✓ Tax Consulting
- ✓ ICV certification
- ✓ E - invoicing
- ✓ Business Advisory
- ✓ Company Incorporations
- ✓ Company Liquidations
- ✓ Digital Transformation
- ✓ Outsourced Accounting
- ✓ Merger & Acquisitions Consultancy

CONTACT US



SAID NASSER AL SAADI
Partner - Tax
M: +968 9941 1145
E: nasser.alsaadi@premier-brains.com
W: <https://om.premier-brains.com/>



SANJAY TIWARI
Partner - Finance & Strategy
M: +968 9990 6812
E: sanjay.tiwari@premier-brains.com
W: <https://om.premier-brains.com/>



RAVIPRKASH DEORA
Partner - Risk & Advisory
M: +968 7948 6245
E: raviprakash.deora@premier-brains.com
W: <https://om.premier-brains.com/>



RISHI AGGARWAL FCA
Partner - Audit & Assurance
M: +968 9829 2633
E: rishi.aggarwal@premier-brains.com
W: <https://om.premier-brains.com/>



RISHI CHAWLA
Partner - Quality Assurance
E: rishi@premier-brains.com
W: <https://om.premier-brains.com/>

رؤى شركة بي بي جي عُمان

الميزانية العامة للدولة - سلطنة عُمان ٢٠٢٦

اعتمد حضرة صاحب الجلالة السلطان هيثم بن طارق المعظم الميزانية العامة للدولة لسلطنة عُمان لعام ٢٠٢٦، لتكون بذلك أول عام من الخطة الخمسية الحادية عشرة للتنمية، بما يعزز تحقيق مستهدفات رؤية عُمان ٢٠٤٠. وتركز الميزانية على تعزيز الاستدامة المالية، ورفع كفاءة إدارة المالية العامة، ودعم الاستقرار الاقتصادي والاجتماعي.

وتشير النتائج الأولية لعام ٢٠٢٥ إلى تحسّن ملحوظ في الأداء المالي، حيث ارتفعت الإيرادات العامة بنسبة ٥% لتصل إلى ١١,٧٦ مليار ريال عُماني، كما زاد الإنفاق العام بنسبة ٤% مقارنة بتقديرات الميزانية. وانخفض العجز المالي بنسبة ٢٣% ليبلغ ٤٨٠ مليون ريال عُماني، في حين بلغ معدل نمو الناتج المحلي الإجمالي ٢,٢%، وسجّل متوسط معدل التضخم ٠,٩%. وقد أسهم تحسّن الوضع المالي في قيام وكالات التصنيف الائتماني العالمية برفع التصنيف الائتماني لسلطنة عُمان خلال عام ٢٠٢٥.

وبالنسبة لعام ٢٠٢٦، قُدّرت الإيرادات العامة بنحو ١١,٤٤٧ مليار ريال عُماني، مدعومة بشكل رئيسي بإيرادات النفط والغاز والإيرادات غير الهيدروكربونية. بينما من المتوقع أن يبلغ إجمالي الإنفاق العام ١١,٩٧٧ مليار ريال عُماني، مما ينتج عنه عجز مُقدّر بنحو ٥٣٠ مليون ريال عُماني، وذلك على أساس متوسط سعر نفط مقدّر عند ٦٠ دولاراً أمريكياً للبرميل. وسيتم تمويل العجز من خلال اقتراض محدود والسحب من الاحتياطيات.

ويُعدّ الانخفاض المستمر في الدين العام من أبرز ملامح الميزانية، حيث تراجع معدل الدين إلى الناتج المحلي الإجمالي من ١٧,٩% في عام ٢٠٢٠ إلى ١٣,٧% بنهاية عام ٢٠٢٥. كما تشكّل الإيرادات غير الهيدروكربونية نسبة ٣٣% من إجمالي الإيرادات المقدّرة، بما يعكس التوجه الاستراتيجي للحكومة نحو تنويع مصادر الدخل وتقليل الاعتماد على الإيرادات النفطية.

وتدعم ميزانية عام ٢٠٢٦ مجموعة من الأهداف الاقتصادية والاجتماعية، من بينها تنويع الاقتصاد، والتحول الرقمي، وتعزيز التمويل السكني، وتوفير فرص العمل، وتوسيع مظلة الحماية الاجتماعية، وتطوير التعليم، ودعم الابتكار، واستمرار تقديم الدعم الحكومي الأساسي. وعلى الرغم من زيادة الإنفاق التنموي، يظل العجز المالي عند مستوى منخفض يبلغ ١,٣% من الناتج المحلي الإجمالي، مما يعكس قدرة الاقتصاد العُماني على تحقيق التوازن بين الاستثمار المحفّز للنمو والانضباط

من نحن



لماذا شركة بريميير برينز جلوبال؟

- شركة عضو في أوديت ترست إنترناشونال - في أكثر من ١١٥ دولة
- حضور إقليمي قوي مدعوم بشركاء خبراء
- خبرة واسعة في قطاعات البنية التحتية والعقارات والطاقة والتجارة والسلع الاستهلاكية السريعة وغيرها
- حلول مُخصّصة تركز على الثقة والشفافية والجودة

خدماتنا الأساسية

- ✓ التدقيق والضمان
- ✓ الاستشارات الضريبية
- ✓ شهادة القيمة المحلية المضافة
- ✓ الفوترة الإلكترونية
- ✓ الاستشارات التجارية
- ✓ تأسيس الشركات
- ✓ تصفية الشركات
- ✓ التحول الرقمي
- ✓ المحاسبة المُسندة إلى جهة خارجية
- ✓ استشارات الاندماج والاستحواذ

تواصل معنا



سعيد ناصر السعدي

شريك - الضرائب

م: ٩٦٨ ٩٨٤ ١١٤٥

ب: ناصر السعدي@بريميير-برينز.كوم

و: هتتيس-//أوم.بريميير-برينز.كوم/



انجاي تيواري

شريك - المالية والاستراتيجية

م: ٩٦٨ ٩٩٨ ٦٦١٢

ب: سانجاي تيواري@بريميير-برينز.كوم

و: هتتيس-//أوم.بريميير-برينز.كوم/



رافعيراكاش ديورا

شريك - المخاطر والاستشارات

م: ٩٦٨ ٧٩٤٩ ٦١٢٤٥

ب: رافعيراكاش ديورا@بريميير-برينز.كوم

و: هتتيس-//أوم.بريميير-برينز.كوم/



ريشي آغاروال ف-س-أ

شريك - التدقيق والضمان

م: ٩٦٨ ٩٦١٩ ٦١٣٣٣

ب: ريشي آغاروال@بريميير-برينز.كوم

و: هتتيس-//أوم.بريميير-برينز.كوم/



ريشي تشاولا

شريك - ضمان الجودة

م: ٩٦٨ ٩٦١٩ ٦١٣٣٣

ب: ريشي تشاولا@بريميير-برينز.كوم

و: هتتيس-//أوم.بريميير-برينز.كوم/